
 

 

 
Referat 

 
 

Skolebestyrelsesmøde mandag 

den 21. august kl. 18.00- 20.00 

 
                                          
 

 

 
STED: Hjallerup Skole, lærerværelset 

         Husk at lave aftale med eleverne, der skal med. 
 
 

 
 

 
DELTAGERE 
 
              

Forældrevalgte:   Medarbejdere:   

Mikael Christensen                HJ  Gitte Olsson FL  
Henrik H. Mikkelsen               HJ  Doris Nielsen FL  
Kirsten Højmose Schnabel    HJ  Susanne Jensen KL  
Mads U. H. Pedersen     FL afbud Jens Lindhardt HJ  
Berit Rosenkilde          FL  Ledere:   

Michael Brücher FL udeblev Lissi Bang Pedersen FL  
Søren Nøhr KL afbud Lise Lybæk KL  
Flemming Wittenberg KL  Anne Grethe Nielsen HJ  
Maj Britt Overgaard KL     

Elever:      

Daniel Helledie FL  Pia Bering   
Ronja Kjær Nielsen HJ udeblev Hans Jørgen Bæk   
 KL     
 
 

 
   
DAGSORDEN 
 

 
1. Referat fra sidste møde. 

Er der spørgsmål/kommentarer til 
     det udsendte referat 
 

 
 
 

 
Ingen kommentarer 
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2. Tema.  
Skolebestyrelsesarbejdet frem-
adrettet. 
Status på de grupper der er ned-
sat. En snak i grupperne om de 
stadig er relevante og det eventu-
elle fremtidige arbejde. 
Skal der være en gruppe der ar-
bejder med skolebestyrelsesval-
get? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

3. Elever. 
Er der noget fra de enkelte sko-
ler? 

 
 

 
Pointer: 
De områder, udvalgene arbejder med skal 
være områder, medlemmerne reelt har mu-
lighed for at sætte et fingeraftryk på. Ellers 
er de ikke relevante. 
 
Tid kan være en udfordring ift. at kunne mø-
des. 
 
Bygningsudvalget har sat gang i en proces 
omkring toiletforholdene, men det videre 
arbejde afhængig af udfaldet af kommende 
budgetforhandlinger. Der er andre forhold at 
tage fat på bl.a. udfordringen med Hånd-
værk og Design lokaler.  
 
Der skal være en leder tilknyttet udvalgene 
ift. at være bindeled til skolernes praksis. 
 
God ide at nedsætte en arbejdsgruppe, der 
arbejder med det kommende skolebestyrel-
sesvalg. 
 
Beslutning: 
Mødet den 12/9 bliver et arbejdsmøde, hvor 
udvalgene sammensættes og tilknyttes lede-
re. 
 
 
 
FL: Elevrådet har givet toastjern til 4.-6. 
      årgang samt tildelt alle klasser 300 
      kr. til indkøb af legerekvisitter mm. 
KL: har ikke valgt endnu repræsentanter  
      endnu. 

      
4. Sager 

 
Forældredage/Åbent Hus dage. 
Praksis på de enkelte skoler. 
Skal vi lave noget fælles? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

  
KL har lagt datoer for Åbent Hus dage på 
hjemmesiden. Der er gjort opmærksom på, 
at én af dagene er en klippedag, hvor der er 
alternativt program. 
 
FL har 4 årlige rullende dage. 
 
HJ praksis er at forældre tager kontakt til 
lærerne, hvis man ønsker at komme på be-
søg. Dette for at undgå for alt for mange 
forældre deltager på én gang.  
Husk at informere på hjemmesiden om, at 
man har mulighed for at komme på besøg 
efter aftale. På forældremøderne  oplyser 
lærerne om muligheden 
 
 
Det foreslås at punktet kan tages op i foræl-
dre-samarbejdsudvalget. 
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5.  

Meddelelser 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Orientering om K-klassen. 
Lise 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Trafik Hjallerup Skole 
 
 
 
 
 
Status på økonomidelen. 

 

 
 
Tidsfristen for høringssvar vedr. Budget 
2018 er den 8/9, derfor afholdes et ekstraor-
dinært bestyrelsesmøde tirsdag den 5/9 kl. 
18-19 i Hjallerup. 
 
Logo: 
Hans Jørgen har kontaktet Kim for at lave 
det om til en billedfil. Der arbejdes med at 
lave logoet med skolerne arbejdes til A2 
formater til ophængning på skolerne. 
 
 
 
 
 
Der er i dette skoleår givet dispensation ift. 
skoledagens længde, hvilket betyder at ele-
vernes skoledag i K-klassen er tre kvarter 
kortere end i almenskolen. 
Alle har nu mulighed for hjemkørsel kl.12.15 
og 14.15.  
Der er en bekymring ift. transporttiden for de 
elever, der kommer langt fra. Nogle elever 
bruger en time i transport hver vej.  
Hans Jørgen og Lise mødes denne uge med 
skolechefen Carsten Otte samt en kørsels-
ansvarlig for at drøfte problematikken. 
Formanden foreslår, at bestyrelsen formule-
rer et skriv til forvaltningen. Lise og Hans 
Jørgen laver i samarbejde med Maj Britt et 
udkast, der præsenteres på mødet den 5/9. 
 
Lise gennemgik desuden fordelingen af ele-
ver på de forskellige klassetrin. Der er en 
gennemgående pædagog i alle klasser, hvil-
ket er med til at opretholde en kontinuitet i 
skoledagen. Faglærerne underviser på flere 
årgange. 
Personalet afholder skolehjem samtaler ca. 
en gang om måneden for at opnå en tættere 
dialog med forældrene, der er spredt geo-
grafisk.  
 
Generelt stigende trivsel blandt eleverne. 
Der skal ansættes en lærer til K-klassen i 
løbet af efteråret. Der er endnu usikkert, om 
der er tale om en fast stilling. 
 
Der er etableret en ny frakørsel fra Idræts 
allé. Tovholderen for skolepatruljen på HJ 
melder om mindre morgentrafik. Der skal 
fortsat gøres opmærksom på muligheden 
også ift. tilkørsel fra Østermarken 
 
 
Hans Jørgen gennemgik det forventede 
overskud for 2017, hvilket ser fornuftigt ud. 
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           Personalesituationen. 
            
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
           Formanden. 
  

Der forventes et underskud i FL, hvilket op-
vejes af overskud de andre steder. 
SFO har et forventet overskud på 100.000 
kr. til sammen. 
 
 
 
Lone Møller tiltrådte et lederjob på Hede-
gaardskolen pr. 1/8. 
Stillingen som læringsmiljøvejleder er slået 
op med ansøgningsfrist den 27/8 og ansæt-
telsessamtaler den 29/8. 
Fra bestyrelsen deltager Kirsten, Mikael og 
Doris. Derudover deltager Jens som TR , 
læringsmiljøvejleder Mie Kondrup Sørensen 
samt ledelsen på Hjallerup skole. 
 
 
I tilfælde af at der opslås en fast stilling i K-
klassen deltager Maj-britt og Mikael som 
repræsentanter fra bestyrelsen. 
 
 
Der er pr. 1/8 ansat en pædagog i Klokker-
holm og en musiklærer. 
 
 
Der spørges til opstarten i LBO og SFO. 
Generel tilfredshed med antallet af børn i 
SFO delen. Etableret gode overgange med 
elever med udfordringer på 0. årgang i HJ. 
I LBO er der kommunikationsudfordringer 
med internationale børn og deres forældre. 
Der bruges mange ressourcer på dialog med 
forældrene via tolke osv. Der er ikke tilført 
ekstra ressourcer, hvilket belaster persona-
let. 
 
Nyansat pædagog er kommet godt i gang i 
Klokkerholm. 
 
 

6.   Eventuelt. 
           

Flemming har via Lone Lex fået adgang til 
sagsfremstillingen angående renoveringen 
af skoletoiletterne fra fagenheden Børn og 
Kultur. Kopi og notat blev udleveret til med-
lemmerne. Den videre sag følges.  
 
Der spørges til, hvorfor elevernes 1. skole-
dag efter ferien kun har en varighed på 4 
lektioner. 
Der henvises til, at denne dag har fokus på 
materialeudlevering samt giver eleverne 
mulighed for at ”lande igen” sammen med 
klassens andre elever og lærere. 
 
Med viden om ekspansionen på Skelbakken 
spørges der til, hvor tidligt Hjallerup skole 
kan forudsige antallet af elever på kommen-
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de 0.årgange. 
Prognoserne følges hele tiden, det er muligt 
at se 7 år frem mht. flere lokaler mm. 
 
I FL er ledelse og personale udfordret på 
mange forandringer efter ferien - ny skole-
psykolog, ny sundhedsplejerske og ny læ-
ringsmiljøvejleder. Personalet skal gentagne 
gange ”starte forfra” med samarbejdet. 
 

       Ekstraordinært  
       skolebestyrelsesmøde 
       tirsdag den 5. september  
       kl. 18-19 i Hjallerup  
        

 
Eleverne deltager ikke den 5/9 

 

Udgivelsesdato:      Referent: Anne-Grethe Nielsen 
 


